
P r o t o  k 6 1 nr XXXIII/Z016 
z obrad XXXIII  sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyta sie w dniu 5 grudnia 2016 r. 
w sail Rajc6w UrZpdu Miasta w Ktodzku 

Sesja rozpoczeta sic o godz. 10:OO. . 
1. Otwarcie obrad XXXIII  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 

Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz iabski m6wiqc: 

,,Otwieram obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

Sesja zostata zwotana na podstawie art.20 ust. 3 ustawy o samorzqdzle gminnym, na wniosek 

Burmistrza Miasta Klodzka, kt6ry wptynqt do Rady 2 grudnia br. Sprawa dotyczy wainej, terminowej 

sprawy w zwiqzku z tym, zwotanie sesji uznano za zasadne. 

2. Stwierdzenie waino4ci sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski stwierdzit, i i  w sesji uczestniuy 20 radnych 

w zwiqzku z tym wszystkle podejmowane decyzje bedq prawomocne. (wimbsnv na mdny p. amln lama) 

3. WyWr sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniuyy Pan Tomasz tabski zaproponowat radnq Panill Anetp 

toslewiu. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazita zgodg. Poddano kandydature pod 

glosowanie. 

Glosowanle: za - 20, pmeclw - 0, wstnymalo sic - 0. (w glosowaniu nie bra1 uda* nimbccnv na sesji radny p. ~ m i n  

lams) 

Radna Pani Aneta tos iewia zostata powotana na sekretarza obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej 

w Ktodzku. 

4. Podjpcie uchwaly w sprawie zmiany uchwaty nr XXXII/245/2016 Rady Miejskiej 

w Ktodzku z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodp i zbiorowego odprowadzania iciek6w na terenie Gminy Miasta 

Klodzka, druk nr 267. (Zal. nr 1) 

Projekt zostat przedbiony Radnym. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz fabski poprosit Prezesa sp&ki ,,Wodociqgi Ktodzkie" Pana 

Waldemara Bicza o wyjagnienie konieunoici wprowadzenia zmian w podjetel uchwale. 

Prezes sp&ki ,,Wodocirlgi Khdzkie" Pan Waldemar B iua  poinformowat, i e  ceny w wartoiciach netto 

zostaly podane w tabeli prawidtowo, natomiast we wskazanych pozycjach, po przeliueniu netto na 

brutto, podatek VAT B%, w kilku pozycjach komputer zamiast zaokrqgili: w g6re, to  bciqgnqt w d6t. 

Z naszego punktu widzenla jest to  nledopuszczalne. Za pomytke przepraszamy i prosimy o poprawe 

tego btgdu rachunkowo-pisarskiego. Pan Burmistrz zweryflkowat wniosek taryfowy. Dzisiaj jeszcze 

utrzymujemy sie w terminie 45 dni od daty ztoienia wniosku, wiec moina to skorygowat. 

Radny Pan Lech Sur6wka zadat pytanie: Czy istnieje termin, kt6ry okreila obowiqzek podania do 

publicznej wiadomoici cen wody tak, aby byty one obowiqzujqce na 2017 rok i a y  my sie w nim 

mieicimy? 



Odpowiedzi udzielit Prezes sp6tki ,,Wodociqgi Ktodzkie" Pan Waldenlar Blcza. Ustawodawca daje 

siedmiodniowy termin na powiadomienie odbiorcbw, drogq zwyuajowo przyjptq 

Radny Pan Lech Sur6wka. Mieszka~icy mojej wsp6lnoty mdwili o tym, te  ponot jest taka zasada, 

czy obowiqzek prawny, t e  musi byt ustalony przez Rade w miesiacu grudniu, czy miesiqc przed 

terminem. Czy istnieje coi  takiego? 

Prezes sp6tki ,,Wodociqgi Ktodzkie" Pan Waldemar B i a ,  poinformowat, i e  czterdziefci pigt dni od 

ztotenia wniosku, a wniosek taryfowy zostat zloiony w siedemdziesiqt dni ptzed uptywem terminu. 

Jestebmy w terminach. 

Rady Pan Lech Sur6wka. Czy istnieje-termin, ktory zatbimy od kolica gmdnia, od styunia bedq 

obowiqzywaty nowe ceny wody, czy istnieje termin minimum te 30, 20 dni, i e  Rada musi podjqt 

decyzje o wysokobci optat? 

Gtos zabrat Prezes sp6lki ,,Wodociqgi Ktodzkie" Pan Waldemar Bicz. CzterdzieBci pie6 dni od ztotenia 

wniosku, a wniosek siedemdziesiqt dni przed uplywem jego wainobci. Jefii chodzi o powiadomienie 

mieszkalic6w to siedem dni od dnia sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski  poinformowat, t e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Budtetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniuqca Komisji Budtetu, Finandw i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Loslewla, 

poinformowata o porytywnaj opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 267. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski  poddat pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

zmiany uchwaty nr XXXII/245/2016 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 24 iistopada 2016 r. w sprawie 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodg i zbiorowego odpmwadzania 5ciekbw na 

terenie Gminy Miasta Ktodzka, druk nr 267. 

Glosowanie: za - 20, pneclw - 0, wstmymalo sic - 0. cw glorowanlu rile b n l  u d m u  n ~ e o b e n y  na v.l~ n d n y  p. A n l n  

lama) 

Uchwala zostala podjpta I otrzymala n r  XXXIII/254/2016. (Zd. nr 2) 

Prezes sp6lki ,,Wodociqgi Ktodzkie" Pan Waldemara Bicza poinformowal, i e  sprawa ta byla bardzo 

skompiikowana pod wzgledem prawnym. Pan Prezes podziekowat Panu Burrnistrzowi, Pani Sekretarz, 

Pani Skarbnik za pornoc w wyprostowaniu tego btedu po licznych konsultacjach prawnych. Procedury 

w tym zakresie sq bardzo rygorystyune i skomplikowane. Pan Waldemar Bicz podziekowat t a k e  

Radnym za podjecie uchwaty w p~edmiotowej sprawie. 

5. Podjqcle uchwaly w sprawle dokonania zmian budfetu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 

rok, druk nr 268. (Zal. nr 3) 

Pmjekt zostat p ~ e d t 0 ~ 0 n y  Radnym. 

Skarbnik Gminy Miejskiej Pan1 Wloletta Srokowska-Chmiei poinformowata, i e  do dnia 15 gmdnia 

musimy ptzekazat frodki na dota j e  dia niepubiicznych jednostek w naszej gminie. 171 200 zt sq to 

6rodki, ktbre musimy przekazat na rzecz niepublianych przedszkoli i gimnazj6w. 



Pnewodniaqcy Rady Pan Tornasz tabski  poinformowal, t e  pmjekt uchwaty byt opiniowany pnez 

Komisje Budtetu, Flnans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniaqcy poprosit o pnedstawienie opinii 

Komisji. 

Pnewodniuqca Komisjl Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Loslewla, 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 268. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Pnewodniaqcy Rady Pan Tornasz tabski  poddal pod gtosowanie podjpcie uchwaty w sprawie 

dokonania zmian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 rok, druk nr 268. 

Uchwala zostala p o d j ~ t a  i otrzymala nr XXXIII/255/2016. (ZaI. nr 4) 

6. Interpalacje i zapytanla radnych. 
Sekretan obrad Pani Aneta Los iew la  odaytala t re i t  interpelacji i odpowiedzi na interpelacje, 
kt6re wdvnelv do biura Radv Mieiskiei: . ., -.- -. . Odpowiedi Burmist=a Miasta Klodzka WO.II.0003.15.2016 na interpelacje radnego Pana 

Lecha Sur6wki. (Zal. nr 5). 
Interpelacja radnego ~ a n i  Wojciecha tyszkiewicza z dnia 25.11.2016 r. (Zal. nr 6) 
Interpeiacja radnego Pana Tomasza Karolczaka z dnia 25.11.2016 r. (Zal. nr 7) 

9 Interpelacja radnej Pana Anny Karolczak z dnia 24.11.2016 r. (Zal. nr8) 

Glos zabral radny Pan Lech Surbwka, ktbry odniosl sie do otnymanej tredci odpowiedzi Burmistna 

na swojq interpelacjc. Wyrainie napisatem w swojej interpelacji pytanie o co chodzi, ddquone 

zostaty zalqczniki, gdzle mieszkahcy wskazuja i e  na cmentanu jest pole uprawne. Zadalem 

konkretne t n y  pytania, na kt6re prosilem o odpowiedi, poniewat chciakrn udzielit odpowiedzi 

mieszkahcom. Gt6wnie chodzi o to, czy rzeuywiicie na tym cmentanu kt04 wydal zgodg, aby 

obsiewat zboie, a Palistwo przedstawili wszystkie dokumenty odnodnie poch6wku. 

Wiecej zapytah nie stwierdzono. 

7. Wnioski i o iw iaduen la  radnych. 

Glos zabrat radny Pan Lach Sur6wka. W dokumentach, kt6re sq w poacie elektronianej i docieraly 

do radnych jest wniosek pnedstawiciela kupc6w ktodzkich wzywajqcy do usuniecia wady prawnej 

i wycofanie podjetej uchwaty w sprawie E. Leclerc. Konsuitowatem ta sprawe z r6inymi osobami. 

Takie odwotanie jest niezasadne w pnypadku, gdy jest skierowane do niewlaiciwego organu. Motna 

sprawdzit, czy pismo skierowane do Przewodniczacego Rady Miasta jest rciwnoznaczne ze 

skierowaniem do Rady Miejskiej. 

Pnewodniaqcy Rady Pan Tornasz tabski  poinformowat, t e  trwajq prace nad przygotowaniem 

stosownego projektu uchwaty w tej sprawie. W piirnie adresatem jest Pnewodniaqcy Rady i Rada 

Mlejska, w zwiqzku z tym adresat jest wtadciwy. Do 14 grudnia powinniimy podjqt kroki dotyczqce 

tego wezwania. W zwiqzku z tym planuje, i e  za tydzieri odbedzie sie jeszae jedna sesja. Dokladana 

informacja zostanle Pahstwu przekazana. Strona wzywajqca na pewno p6jdzie w tej sprawie do Sqdu 

Admlnistracyjnego. Wezwanie skierowane do Rady jest to jeden z elernent6w, kt6ry strona chce 

wypelnit, natomiast my mamy wypelnit swoje obowiqzki wynikajace z pmpisow. 

Pnewodniaqcy Rady poinformowal, t e  z duiym prawdopodobiehstwem sesja budietowa odbedzie 

sic 22 grudnia I bedzie to ostatnia sesja w tym roku. 



Wipcej wniosk6w I oBwiadczeh nie stwierdzono. 

8. Sprawy r6ine. 
Gtos zabrat radny Pan Stanldaw Ferenc. Panie Przewodniuqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu. 

lestem radnym jut  trzecia kadencje. Gdy zaczynatem pierwszq kadencjg w Radzie, musialem stoayt 

b6j, poniewai w Ktodzku nagminnie wycinano drzewa, kt6re nie byty chore i nie te, ktore nadawaty 

sip do wycinki I tego wymagaty lecz byta prowadzona rabunkowa gospodarka pozyskiwania drzewa. 

Wynikata ona stqd, i e  w tamtym aasie powstata moda na kominki. ~o'wielu staraniach z tego tytutu 

powstato t a k e  Stowarzyszenie gw. Ks.G.Hirschfeldera, ieby ten proceder zatrzymat. Zwracam sip 

do Pahstwa i prositem o to Pana Burmistrza, aby zwrbcit uwagp odnoinie wycinki drzew. Idqc dzisiaj 

przez park bytem zbulwersowany. By6 moie wycinka drzew, kt6re majq piptdziesiqt i wiecej lat 

nastwila w zwiqzku z przysztyml planach rewitaiizacji parkbw, gdzie powstanqicieiki, chodniki - ja 

to rozumiem. Drzewa sq oznaczone kropkami, jedni twierdza i e  to tylko kropka, a potem drzewo 

jest Bcipte. Tak samo koliczy sie, gdy drzewo oznaczone jest krzyiem. Kaidy, kto zajmuje sip zieleniq 

na sw6j spos6b to interpretuje, tak dziato sip w Sp6ldzielni. Dopiero pbiniej, po wieiu awanturach te 

sprawy zosta(y ureguiowane. Proszp, aby pochylit sip nad tym problemem. IeJli k to i  ma kominek 

i potrzebuje opatu to w lesle bez problemu moie kupiC drzewo opatowe. W swoim czasie duio drzew 

poszto pod top6r tylko dlatego, i e  byty drzewem nadajqcym sie do kominkow. Gdy stata sosna to 

nikt takiego drzewa nie mszat, ale jak byt dqb, jesion to natychmiast byto wycinane. Wiadomo a y m  

dla nas jest rielen. Od wielu lat nasadzam drzewa i wiem ile uasu potrzeba, ieby to drzewo wyrosto. 

W swoim czasie byty nasadzone drzewa w Parku Wojsk Gbrskich, zaraz po nasadzeniu, kt04 ztoBllwie 

poszedl I 50% tych drzew wyciqt. Szanujmy zieieh, bo jeJii nie bpdziemy jej szanowat to wiadomo 

co bedzie. Denetwuje mnie to, Ze kto i  bezmy9lnie wycina drzewa. 

Glos zabrat Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Traa.  Nie 'wycinamy drzew z powodu 

pozyskiwania drzewa do cei6w opalowych, to nie jest przyczyna, kt6rq sip kierujemy. Drzewa 

wycinane sqz trzech podstawowych przyczyn. Przede wszystkim ze wzglpd6w zdrowotnych, jetell sq 

takie wskazania i drzewa nadajqsip do usunipcia. Wiqze sig to g16wnie z drugim ceiem, kt6ry moina 

w tym miejscu wymienit, a wiqcze wzglpdbw na koniecznoit zachowania bezpieczeristwa. Przyktady 

takie mielidmy jeszae catkiem niedawno. W tej kadencji byty do dwa przypadki, kiedy to wlainie 

stare drzewa 1amaty sip i to te, ktore byty pod ochrona.. W tych przypadkach czekaiiBmy na decyzje 

Konserwatora pozwaiajqcq na wycinkq. Znacie Panstwo takie sytuacje, najbardziej tragiczne, kiedy 

dziecko bedqce w parku zostaje przygniecione konarem drzewa. lak najbardziej naleiy chronit 

pnyrodg, ale z drugiej strony sqfachowcy, kt6rzy okreJ la j~  kt6re drzewo nadaje sip do wycipcia lub 

do gtgbokich zabiegbw pieipgnacyjnych. Trzeci przypadek, w ktorym wycina siq drzewa to jest 

przygotowanie do cei6w inwestycyjnych. Dzisiaj pozyskatem tp inforrnacje dotyczqcq Parku Wojsk 

G6nkich, nie miatem jeszcze motliwo6ci skonsultowania tego z pracownikami. lest tam program 

funkcjonaino-uiytkowy bqdqcy przygotowaniem pod inwestycje, na kt6rq pozyskaiiJmy jut  irodki 

unijne. Tylko w tych trzech przypadkach dochodzi do wycinek drzew, w iadnym innym przypadku na 

pewno nie dochodzi do wycinki. leiel i  chodzi o ten konkretny przypadek to zostanie on wyjabniony. 

Gtos zabral radny Pan Zbigniew Nowak, kt6ry poinformowat, i e  w ~p6tdzielni Mieszkaniowej jest 

prowadzona gospodarka zieleniq. lest to robione przemyilanie. Wystppujq wycinki chorych drzew 

oraz drzew, kt6re sq nasadzone jedno na drugie. Kiedy osiedle powstawato, wipkszoiC ludzi sadzito 

drzewa w rbinych miejscach i czpsto sadzone byty biisko siebie i w odlegtoici dw6ch, trzech metr6w 

od budynk6w, przez co budynki sq zawilgocone, a korzenie tych drzew podchodzq pod fundamenty 

uszkadzajqc budynki. Nasadzane byty drzewa typu jarzpbina, modrzew, drzewa owocowe co sprawia, 



i e  jest bardzo duiy ktopot z przylatujqcymi do tych drzew r6inego rodzaju owadaml W tym 

i poprzednim roku na terenie osiedla mieliimy problem z szerszeniami. Nie jest tak, i e  kt04 wycina 

drzewa, aby miet opal do kominka. Na miejsce wycigtych drzew sadzone sq drzewa tzw, niskopienne, 

takie jakie powinny by6 na osiedlu. 

Ad vocem radny Pan Stanlslaw Ferenc. Byt moie koiega radny dobrze nie stuchat. Powledziatem, 

i e  10 lat temu, jak tu przyszedtem do Rady byt bardzo powainy problem z drzewami. W zwiqzku 

z tym, i i  obecnie zauwaiytem prowadzonq bardzo intensywnie wycinke drzew - i nie wchodzg w to 

a y  jest ona roblona zasadnle, czy nie - zwr6citem sig z proibq o zwr6cenie uwagi i sprawdzenie, 

a y  nie dochodzi do odtworzenia patologii. 

Radna Panl Zdzl.(awa G6raka podzigkowata Prezesowi sp6tki ,,Wodociwi Ktodzkie" oraz radnemu 

Wojciechowi kyszkiewiuowi, radnemu Zbigniewowi Nowakowi oraz Burmistrrowi, kt6rzy 

spowodowali, i e  odbyta siq wizja iokalna przed wiaduktem na ulicy P6twiejskiej. Zapadty tam 

obiecujqce decyzje i Pan Prezes zadekiarowat, i e  z samorzqdem powiatu postarajq sip rozwiqzat ten 

problem, kt6ry od dwudziestu lat drgczy mieszkalic6w tej uiicy. 

Gtos zabrat radny Pan Damian hlak. Zyczg wszystkim wszystkiego najlepsze z okazji waszego 

i nauego iwieta. Dzisiaj jest Miedzynarodowy Dzieh Wolontariusza. My wszyscy tet jesteimy 

wolontariuszaml, odauwam to jako prezes fundacji, poniewai gdy zwracam sie do kogoO z proObq 

to nikt mi nie odmawia. 

Gtos zabrat radny Pan Wojclech Lyszkiewicz. Panie Burmistrzu, od kiiku lat mamy problem 

z wykonawcami. Mbwie tu o ulicach: Waleanych, Bukowej i Wierzbowej. W 2012 roku rozpoagto 

remont ul. Waieaych, wywoiono nadmiar gruzu przez ul. Bukowa, kt6rqzniszczono. Wykonawca nie 

poni6st za to iadnych konsekwencji. Wynika z tego, i e  brak byto nadzoru lnwestora i Wydzialu 

Infrastruktufy nad tym tematem. Dzisiaj remontujqc ul. Bukowq wyjetdiajq ubtocone samochody, 

zanieayszaajqc drogg. Tak samo dzieje sig na ui. Wierzbowej. Zwracatem na to uwagg jeszae 

przed budowq przez dewelopera domk6w jednomdzinnych w Jaszkowej Dolnej. Na interwencje mojq 

i mieszkahc6w postawiono znak zakaz wjazdu dia pojazd6w powytej 3,5 tony. Znak ten nie jest 

przestrzegany i w dalszym ciqgu te cigikie pojazdy wjeidiajq na budowy. Firma, kt6ra remontuje 

ui. Bukowq tworzy sktadowisko przy ul. Wierzbowej i wjeidta odclnkiem drogi, kt6ra miata by6 

potqczona z ui. Wierzbowq lest to potqczenie dia samochod6w osobowych, ta droga nie ma 

odwodnienia, po niej icieka woda i wymywa twir, a cieikie koparki i samochody rozjeidiajq drogg 

wywotqc na ul. Wierzbowa cab sziam. Zdenerwowani mieszkahcy ul. Wierzbowej - gdzie wykonano 

remont tej drogi bardzo szybko i jest ona bardziej traktowana jako dmga spacemwa n l i  dla pojazd6w 

osobowych - martwiq sig, i e  zostanie ona zniszczona. Czy jest taka motliwoit, aby Gmina Wiejska 

temu panu pomogta, on sam jest inwestorem, aby zrobit zjazd z drogi miejskiej. 

Glos zabrat Z-ca Burmistma Pan Wiedaw Tracz. To sq sytuacje probiematyczne przy remontach. 

Problem ten jest trudny dlatego, i e  wszystko co jest drogq publianq jest do wykorzystania jeteli nie 

ma odpowiedniego oznakowania, nie ma odpowiednich ograniaeh tonaiowych tak jak w przypadku 

uiicy Waleanych. W kaidym przypadku wykonawca jest zobowiqzany do tego, aby zanieczyszczenia 

na bieiqco PO sobie usuwat i tak powinno sig dziat. leiei i  chodzi o ui. Wierzbowq to problemem jest 

to o u y m  powiedziatem, trudn0 stat tam 24 godziny na dobg i pilnowat czy tam wjeidia, a y  nie 

wjeidta ponad dopuszczalny tonai. Od tego sq stuiby ay l i  Policja, aby reagowat i karat za to, t e  

tamie sie okreOlone zapisy. Tam jest motiiwo<t wytyaania innych dojazd6w na u a s  budowy I myilg, 



i e  to gt6wnie przez teren Gminy wiejskiej powinien ten ruch sig odbywat. Bgdziemy kontaktowat sie 

z wlalcicielem terenu i ewentualnie z Gminq wiejskit aby ograniczyt do maksimum poruszanie sig 

ul. Wierzbowq. W przypadku ul. Waleunych tu bardziej jest problem tylko czyszuenia, a nie samego 

tonaiu, poniewai droga jest od tego, teby sig niq poruszat, gdzie jak wiadomo pojazdy wojskowe 

tet tonaiowo odpowiadajqtym pojazdom, ktore poruszajq sig w czasie remontu drogi. Tam na pewno 

nie uniknlemy takiej sytua cji, ale w przypadku ui. Wierzbowej bedziemy reagowat. 

Glos zabrala radna Pan1 Zdzislawa Wofniak-Krupska, kt6ra poinformowal o znaunie 

przekroczonych normach uystoBci powietrza w mielcie. Powr6cila sprawa zanieuyszuania 

powietrza przez f i n e  STOUDO przy ul. Objazdowej, gdzie przez 45 minut unoszqsig klebu czarnego, 

duszqcego dymu. Pani radna zadala pytanie czy nie moina nakazat zmiany stosowanego opalu. Byty 

tam kontrole Straty Miejskiej, ale nie ma ona uprawnieli do skontrolowania tej sprawy. Ta sytuacja 

trwa jut od 3 iat. W tej sprawie kierowane byty pisma do Wojew6dzkiego Inspektoratu Ochrony 

Srodowiska. Byiy przeprowadzane kontrole, a problem nadal istnieje. Pani radna zwr6cila sig z prolbq 

o ponownq interwencjp w tej sprawie. 

2-ca Burmlstrza Pan Wlesbw Traw poinformowat, t e  jeszae raz zostanie tam powtorzona kontrola 

Straiy Miejskiej razem z Palistwowq Strazq Poiarnq. Bedziemy sprawdzat przede wszystkim 

parametry komina, przewodu kominowego i pieca u y  sq one zgodne z przepisami. Niemniej jednak 

podstawowq instytucjq jest tu  lnspektorat Ochrony ~rodowiska. MySle, i e  nawet zdjgcia jut  tu nie 

pomogq i trzeba by bylo nagrywat filmy z tego momentu, kiedy jest ten proces rozpalania. 

Upraszualibylmy problem gdybylmy ograniczali odpowiedzialnoit za ten poziom zanieayszaenia 

powietrza tylko i wytqunie do tego jednego podmiotu. Problemem jest kuitura Brodowiskowa calego 

spdeueristwa, nie tylko tutaj u nas, takie w calej Polsce. Wynika to gt6wnie z dochodowoici 

gospodarstw domowych i przedsigbiorc6w. Caty czas nastepuje dualizm podejlcia do ochrony 

Brodowiska. Z jednej strony m6wimy, i e  mamy duie poziomy zanieuyszczen i powinny by6 one 

ograniczane, a z drugiej strony caty aas  hddujemy kulturze wggla. Tego niestety nie da siq pogodzlt. 

OaywiBcie sq moiliwoBci dotyczqce pprrjmowania przez gminy specjalnych programow dotyuqcych 

zmniejszenia emisji. Wiqte sig to gWwnie z wydatkowaniem sporych kwot dotyuqcych modernizacji 

paienisk, poniewat jeden, u y  dwa takie podmioty, aby powodowaty dutq skaie zanieczyszueli, to 

tak naprawde musieiibyfmy miet do czynienia z posadowieniem na naszym terenie np. elektrowni 

weglowej. Tego typu punkty, jak tutaj m6wimy sq uciqiliwe, natomiast problemem jest masa, 

a wipc iiogt palenisk domowych opalanych wgglem w catym Klodzku. lest to podobna sytuacja jak 

w Malopolsce, gdzie Krakow ma podobny problem, to zalega nad miastem, nie jest rozwiewane przez 

wiatr i stqd p6tniej takie problemy dotyczqce emisji. Na pewno jest to problem, kt6ry w nastgpnych 

latach bgdzie stawal przed nami jeBli chodzi o pilnowanle progradw, w ktorych bgdziemy sprzyjat 

modernizacji piec6w w poszczeg6inych lokaiach, przechodzenia na ogrzewanie gazowe. Pamigtajmy 

o tym, i e  na to wszystko spoteczelistwo musi by6 stat, bo c6i  z tego, i e  bgdziemy proponowat 

modernlzacje i doplate do pieca gazowego, skoro ludzi caty czas nie jest stat na oplacenie rachunk6w 

za ogrzewanie gazowe, czy elektryane. Tu tkwi problem. Musimy patrzet na to, aby palistwo 

wspomoglo nas od g6ry, czy to ulgami podatkowymi, czy wspomaganiem tych mieszkaric6w, kt6rzy 

decydujq sip na zachowania proekologiczne. Takiej promocji, glownie podatkowej, u y  wspomotenia 

ze strony palistwa na dzien dzisiejszy nie ma. 

Glos zabral. V-ce Przewodniuzpq Rady Pan Ryszard W6jcik, kt6ry swojq wypowiedf nawiqzal do 

slow p. Wojciecha tyszkiewiua. Nalety sprawdzit jak wyglqda szczeg6lowy plan zagospodarowania 



tego osiedla, poniewat kaidy plan musi zawierat komunikacje, potqczenie osiedia z miastem. leteii 

to osiedle jest skomunikowane z rniastem poprzez ul. Wierzbowq to  musiato to bye zaakceptowane 

przez miasto, jelli tak jest to wiadomo, te bedziemy to naprawiat i nic tu nasze rozmowy nle zmieniq. 

Natomlast jel l i  jest skomunikowane z ul. Wyspianskiego to  nalezy konsekwentniej do tego dq2yC 

i skomunikowat osiedie zgodnie z planem zagospodarowania. 

2-ca Burmistrza Miasta Pan Wiedaw T rau .  Tu sprawa w zasadzie jest wyjalniona, ale jest ona 

troche bardziej skomplikowana n i i  mogtoby sie zdawat. W tamtym rejonie koriczy sie teren Gminy 

Miejskiej Ktodzko i zaczyna sig teren Gminy Ktodzko. W zwiqzku z tym rnamy do aynienia 

z komunikacjq pdotonq na terenie Grniny Miejskiej, poniewat tam systemu komunikacyjnego 

drogowego Gminy Ktodzko nie ma. On istnieje teoretyanie. leteli chodzi o skomunikowanie samych 

domk6w jednorodzinnych to nie odbieratbym tego jako wielki problem, jeieli chodzi o poruszanie sig 

samochod6w osobowych. Problemem tak naprawde jest tylko sam etap budowy. Skomunikowanie 

tego na etapie budowy nie powlnno przebiegat tq uiicq, bo tu jest podstawowy problem I ta ulica 

w tym momencie bgdzie uiegata zniszczeniu. Pofniej, na etapie zamleszkiwania ludzi nie widzg tutaj 

pmbiemu i jeieli jest system komunikacji, a pamigtajmy, i e  jest to system kornunlkacji nazywany 

drogami publiunymi, to nie widzp tutaj przeszkod, aby korzystali z tych drog t a k e  inni, oczywiicie 

w sytuacji, kiedy wykonawca bedzie partycypowat w kosztach ewentualnego remontu tych ddg, 

jeteli dojdzie do uszkodzeh. Z wtalcicieiem terenu bedziemy sig kontaktowat I bedziemy rozmawiat. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniaqcy rady Pan Zdzislaw Duda, kt61-y w imieniu MKS NYSA podziekowat 

Prezesowl SpMki ,,Wodociwi Ktodzkie" za pomoc w organizacjl turnleju. Iednoueinie zaprosit na 

turniej, kt6ry bgdzie organizowany w dniach 10,17, 18 grudnia. 

9. Zakohuenle sesji. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski  zamknqt obrady m6wiqc: "Zamykarn obrady XXXIIIsesji 

Rady Miejskiej w Ktodzku". 

Zakohczenie sesji nastqpito o godz. 11:05 

Protok61 spongdzlta: Anet Wkowska 4- 


